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Protokół Nr XXXIV/2017 
z sesji Rady Powiatu w Kluczborku  

w dniu 29 września 2017 r. 
 

XXXIV sesję Rady Powiatu w Kluczborku otworzył o godz. 1300  Przewodniczący 
Rady Powiatu Andrzej Butra. Przewodniczący Rady Powiatu przywitał wszystkich radnych, 
naczelników wydziałów i kierowników jednostek, a  następnie stwierdził, że w dniu 
dzisiejszym  podejmowane  uchwały będą prawomocne, gdyż obecnych jest radnych 16 
radnych. 
Kolejno Przewodniczący Rady przedstawił porządek dzisiejszych obrad, który przedstawia 
się następująco:  
 
1.Sprawy porządkowo-organizacyjne: 
a/otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 
b/zatwierdzenie porządku obrad, 
c/zatwierdzenie protokołu z XXXIII sesji.  
2.Interpelacje i zapytania radnych. 
3. Podjęcie uchwał: 
a/zmieniającej Uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Kluczborskiego na rok 2017 
b/zmiany wieloletniej prognozy finansowej,  
c/w sprawie uchwalenia powiatowego programu ochrony środowiska /treść opracowania 
dołączona na płycie cd./. 
4.Przedstawienie Informacji z wykonania budżetu powiatu za I półrocze 2017 roku wraz  
z Informacją o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Kluczborskiego 
/Sprawozdanie radni otrzymali na XXXIII sesji w dniu 31 sierpnia 2017 r. /z uwzględnieniem 
Opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przebiegu wykonania budżetu powiatu za I 
półrocze 2017 roku. 
5. Zapoznanie się z Raportem z wykonania Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu 
Kluczborskiego za lata 2015-2016 /treść opracowania dołączona na płycie cd./. 
6.Stanowisko Rady Powiatu w sprawie jubileuszu 500-lecia reformacji. 
7.Odpowiedzi na zgłoszone interpelacje i zapytania radnych. 
8.Przyjęcie sprawozdania z działalności Zarządu Powiatu w Kluczborku za okres od 
2.08.2017 r.do 31.08.2017 r.  
9. Wolne wnioski i zapytania.  
10. Zamknięcie obrad.  
 
Radni nie wnieśli zapytań do porządku i jednogłośnie zatwierdzili powyższy  porządek obrad.  
Kolejno Przewodniczący Rady przedstawił  protokół z XXXIII sesji, radni nie wnieśli 
żadnych zapytań i uwag do powyższego protokołu i jednogłośnie go przyjęli.  

 
Do punktu 2 porządku obrad 

 
Nie wniesiono zapytań i interpelacji.  
 

Do punktu 3a  porządku obrad 
 

Przewodniczący Rady Powiatu w Kluczborku przedstawił projekt uchwały zmieniającej 
Uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Kluczborskiego na rok 2017. W powyższym 
projekcie dokonuje się zmian w planie dochodów budżetu powiatu, powodujące zwiększenie 
planowanych dochodów o kwotę 510.014,00 zł, w tym zwiększenie dochodów bieżących w 
kwocie 510.014,00 zł . Ponadto wprowadza się zmiany w planie wydatków budżetu powiatu, 
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powodujące zwiększenie planowanych wydatków o kwotę 510.014,00 zł, w tym: zwiększenie 
wydatków bieżących w kwocie 417.667,00 zł; zwiększenie wydatków majątkowych  
w kwocie 92.347,00 zł. Ponadto wprowadza się zmiany w planie wydatków inwestycyjnych 
na 2017 rok . Ponadto wprowadza się zmiany w załączniku  Plan wydatków inwestycyjnych – 
Utworzono nowe zadanie inwestycyjne pn. „Zakup szafy chłodniczej”, „Zakup szafy 
mroźniczej” oraz „Zakup zamrażarki skrzyniowej”. Dokonano aktualizacji na zadaniu 
inwestycyjnym pn. „Wsparcie kształcenia zawodowego w kluczowych dla regionu branżach 
(projekt kluczowy Województwa Opolskiego w ramach RPO WO 2014-2020)”. Zwiększono 
wydatki inwestycyjne na zadaniach pn. „Kaucja gwarancyjna- Szpital (Stara Chirurgia)-
budynek”, „Kaucja gwarancyjna- Szpital(stara Chirurgia)-grunt”, „Kaucja gwarancyjna– POR 
– budynek”, „Kaucja gwarancyjna POR – grunt”, „Depozyt gwarancyjny– WODiDZ – 
budynek”, „Depozyt gwarancyjny – WODiDZ – grunt” oraz „Remont balustrady wiaduktu 
drogowego o numerze ewidencyjnym JNI 01018588 nad zelektryfikowaną linią kolejową 
relacji Kluczbork – Poznań w miejscowości Byczyna w ciągu drogi powiatowej nr 1302O  
w km 0+671.Ponadto zwiększono dotację podmiotową na wypłatę dotacji dla szkół 
niepublicznych powiatu kluczborskiego. 
Radni nie wnieśli zapytań do powyższego projektu uchwały i jednogłośnie podjęli uchwałę 
Nr XXXIV/221/2017 w powyższej sprawie.  
 

Do punktu 3b porządku obrad 
 

Kolejno Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej 
prognozy finansowej. Zmiany dokonane zostały w celu zapewnienia zgodności budżetu 
powiatu z wieloletnią prognozą finansową. Zwiększono dochody bieżące o kwotę 557.067,94 
zł. Zwiększono wydatki bieżące o kwotę 464.720,94 zł. Zwiększono wydatki majątkowe o 
kwotę 92.347 zł. Wprowadzono nowe przedsięwzięcia pn:  „Fun And Curriculum Iriented 
Exercises for Information Technology", „Szkoła przyszłości". Zwiększono wydatki 
inwestycyjne na zadaniu pn: „Remont balustrady wiaduktu drogowego o numerze 
ewidencyjnym JNI 01018588 nad zelektryfikowaną linią kolejową relacji Kluczbork - Poznań 
w miejscowości Byczyna w ciągu drogi powiatowej nr 1302O w km 0+671".  
Radni nie wnieśli zapytań do projektu i jednogłośnie podjęli uchwałę Nr XXXIV/222/2017  
w powyższej sprawie. 

Do punktu 3c porządku obrad 
 

Kolejno Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie uchwalenia 
powiatowego programu ochrony środowiska. W celu realizacji polityki ekologicznej 
Państwa opracowywane są programu ochrony środowiska. Programy są opracowywane na 
szczeblu krajowym, wojewódzkim, powiatowym i gminnym. Na podstawie art. 17 ust. 1 
ustawy z dnia 21 kwietnia 2001 r.  Prawo ochrony środowiska  Zarząd Powiatu sporządza 
powiatowy program ochrony środowiska. Biorąc powyższe pod uwagę zlecono 
sporządzenie programu firmie „Albeko” z siedzibą w Opolu ul. Niemodlińska 71/22. 
Przygotowany projekt programu obejmuje lata 2017-2020 z perspektywą na lata 2021-
2024 wraz ze sporządzoną prognozą oddziaływania na środowisko ustaleń tego programu.  
W/w program zgodnie z wymogami prawnymi uzyskał pozytywną opinię - Regionalnej 
dyrekcji ochrony środowiska w Opolu, Opolskiego Państwowego Wojewódzkiego 
Inspektora Sanitarnego, Zarządu Województwa Opolskiego. Ponadto organ wykonawczy 
powiatu miał obowiązek zgodnie z art. 17 ust. 4 ustawy Prawo ochrony środowiska, 
zapewnić możliwość udziału społeczeństwa w postępowaniu. Powyższe wykonano 
poprzez przekazanie dokumentów do konsultacji społecznych poprzez udostępnienie ich  
w BIP oraz na tablicy ogłoszeń. Uwag nie wniesiono. Radni nie wnieśli zapytań  
do powyższego projektu uchwały i jednogłośnie podjęli uchwalę Nr XXXIV/223/2017  

 



3 
 

w powyższej sprawie.  
 

Do punktu 4 porządku obrad 
 
Przewodniczący rady przestawił  Informację z wykonania budżetu powiatu za I półrocze 2017 
roku wraz  z Informacją o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej Powiatu 
Kluczborskiego oraz Opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przebiegu wykonania 
budżetu powiatu za I półrocze 2017 roku. 
Pani Skarbnik odczytała treść Uchwały Nr 330/2017  Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej z dnia 22 września 2017 r w sprawie opinii o informacji o przebiegu 
wykonania budżetu powiatu za I półrocze 2017 r. Powyższa opinia jest opinia pozytywną. 
Radni nie wnieśli zapytań do powyższego sprawozdania.  
 

Do punktu 5 porządku obrad 
 

Przewodniczący Rady przedstawił  Raport z wykonania Programu Ochrony Środowiska dla 
Powiatu Kluczborskiego za lata 2015-2016 . 
Radni nie wnieśli zapytań do powyższego raportu.  
 

Do punktu 6 porządku obrad 
 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt Stanowiska Rady Powiatu w sprawie jubileuszu 
500-lecia reformacji.  
Radny Piotr Włodarczyk zapytał czy rada powiatu ma w ogóle kompetencje do 
podejmowania tego rodzaju stanowisk, oraz,  dlaczego akurat w tej sytuacji, radny Piotr 
Włodarczyk dodał, że  rada powiatu nie głosowała podobnych stanowisk jeżeli chodzi o inne 
mniejszości wyznaniowe. Radny Piotr Włodarczyk stwierdził, że ma wątpliwość, czy rada 
powiatu w ogóle powinna głosować tego typu kwestie. Głos zabrał pan Starosta, który 
wyjaśnił, że zarząd również miał tego typu wątpliwości, jednak 500- lecie reformacji to 
bardzo ważne święto dla ewangelików, były wątpliwości czy organ taki jak rada powiatu 
powinien się w takiej kwestii wypowiadać. Pan Starosta dodał, że powyższe stanowisko 
jednak nie odnosi się do reformacji generalnie ani do kwestii religii, wyznania, pan Starosta 
dodał, ze zarząd skupił się na ludziach tego wyznania, którzy są wokół nas i  dla których są to 
bardzo ważne obchody.  Pan starosta dodał, że przekonuje go głównie fakt uwarunkowań 
historycznych terenu na którym obecnie żyjemy. Pan Starosta stwierdził, że faktem jest, że 
ewangelicy wnieśli bardzo dużo jeżeli chodzi o historię i kulturę naszego powiatu, regionu. 
Pan Starosta dodał, że mamy 3 parafie ewangelicko-augsburskie, cztery kościoły wyznania 
ewangelicko-augsburskiego w naszym powiecie. Pan Starosta dodał, ze powiat również w 
różnego sposób angażuje się jeżeli chodzi o wyznanie rzymsko-katolickie, od lat wspiera  
również w wymiarze finansowym, na przykład organizacja światowych dni młodzieży. Pan 
Starosta dodał, że jako samorząd powinniśmy być dla wszystkich jednolitym, sprawnym, 
życzliwym organem, który dla wszystkich mieszkańców pracuje. Pan Starosta stwierdził, ze 
ostateczna decyzja należy do radnych, o podjęciu bądź odrzuceniu powyższego stanowiska. 
Radny Piotr Włodarczyk stwierdził, że zgadza się ze wszystkim co pan Starosta powiedział,  
o szacunku do wszystkich wyznań, i taki szacunek do wszystkich wyznań ma, jednak jest 
wątpliwość, czy rada powiatu jako organ w ogóle powinna się takimi sprawami zajmować. 
Pan Starosta dodał, że rada powiatu może przyjmować stanowiska, natomiast nie jest 
określony katalog spraw w jakich rada może podejmować stanowiska, należy to wyłącznie do 
decyzji rady.  
Pan Starosta dodał, że powiat nie chce wchodzić w organizację tych obchodów, czy jakieś 
większe zaangażowanie, w powyższym stanowisku nie ma nic co mogłoby wywołać jakieś 
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niezadowolenie mieszkańców innego wyznania.   
Radny Piotr Włodarczyk stwierdził, że przeciw żadnemu wyznaniu nic nie ma, jednak 
kwestią sporną jest czy rada powiatu jest organem, który podejmowaniem tego typu 
stanowisk powinien się zajmować.  
Radni 15 głosami za, 1 wstrzymującym się podjęli powyższe stanowisko dotyczące uczczenia 
500-lecia reformacji .  

 
Do punktu 7 porządku obrad 

 
Nie wniesiono zapytań i interpelacji, nie udzielono odpowiedzi 
 

Do punktu 8 porządku obrad 
 
Kolejno Przewodniczący rady przedstawił Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu  
w Kluczborku za okres od 2.08.2017 r. do 31.08.2017  r. Radni nie wnieśli żadnych zapytań 
ani uwag do powyższego sprawozdania i jednogłośnie je przyjęli. 
 

Do punktu 9 porządku obrad 
 
Przewodniczący rady zwrócił się z prośbą w imieniu komisji Rewizyjnej o wyrażenie zgody 
przez Radę Powiatu w sprawie przeprowadzenia kontroli doraźnej w internacie WODiDZ  
w zakresie funkcjonowania internatu i organizacji pracy wychowawczej. 
Radni jednogłośnie wyrazili zgodę na przeprowadzenie powyższej kontroli.  
Pan Starosta dodał, że sprowadzenie młodzieży z zagranicy jest bardzo dużym 
przedsięwzięciem, ewentualne skargi dotyczą zeszłego roku szkolnego, dochodziły do nas 
informacje o nieprawidłowościach, jakie maja miejsce w internacie WODiDZ, prowadziliśmy 
rożnego rodzaju rozmowy dyscyplinujące, które zaskutkowały zmianami, jeżeli chodzi  
o pracę internatu, jako zarząd jesteśmy zainteresowaniu wynikami takiej kontroli. Pan 
Starosta dodał, ze wszyscy zostali przyjęci do szkół, teraz już organizacji zafunkcjonowała, 
teraz jest czas, aby rozpoznać i nazwać te problemy, które teraz występują, aby polepszyć 
jakość. Pan Starosta dodał, ze ważne jest , aby skupić się na pracy pedagogów  
i funkcjonowania internatu, jedna w kompetencji komisji jest bardzo dużo, więc co komisja 
zechce zbadać to zbada, a wyniki kontroli mogą poprawić funkcjonowanie internatu.  
 

Do punktu 10 porządku obrad 
 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady podziękował wszystkim 
zebranym za udział w obradach i o godz. 13.50 zamknął XXXIV sesję Rady Powiatu  
w Kluczborku.  
  
Na tym protokół zakończono.  
 
 

Przewodniczący Rady Powiatu  
w Kluczborku 
Andrzej Butra 

Protokołowała 
 
Katarzyna Hołdys 

 


